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 ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 28.12.2023, în şedinţa ordinară a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr. 178 din 21.12.2023 

 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 10 

consilieri din 10 convocaţi prin dispoziția  nr.  178/21.12.2023. Materialele înscrise pe ordinea de zi au 

fost comunicate consilierilor locali pe suport hârtie.  

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

1. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 28.11.2023 

2. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 11.12.2023 

3. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 20.12.2023 

4. Proiect de hotărâre privind modificarea cotizaţiei anuale comuna Leorda pentru anul 2023 către ADI 

ECOPROCES 

5. Proiect de hotărâre privind aprobare taxă salubrizare pentru anul 2024 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea ajustării preţului contractului de execuţie lucrări pentru 

obiectivul de investiţii "Demolare sediu primărie, construire sediu primărie, sistematizare verticală, 

utilităţi şi firmă luminoasă în comuna Leorda, Judeţul Botoşani" 

7. Proiect de hotărâre privind aprobare taxe şi impozite locale 2024 

8. Diverse 

 Dl. secretar - solicită dlui primar să suplimenteze ordinea de zi şi cu proiectul de hotărâre privind 

aprobare cont de execuţie preliminat pentru TRIM IV 2023. A fost înaintat spre consultare consilierilor 

locali. 

 

 Se supune la vot ordinea de zi propusă şi suplimentarea. 

  Se aprobă cu un număr de 10 voturi pentru.  

 

 1. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 28.11.2023   

 

Nefiind discuții se supune la vot. 

Se supune la vot procesul verbal în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 10 voturi pentru. 

Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. 

 

2. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 11.12.2023 

 

Dl. Grădinaru - aici am să spun eu câteva cuvinte. Are legătură şi cu procesul verbal de mai 

devreme. În data de 28.11.2023 am avut o cerere a dlui. profesor Popuşoi pentru a se da sala de sport 

gratis. Stimaţi colegi, vă întreb pe dumneavoastră aici. Nu este toată lumea vinovată, dar din ce am 
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auzit, doi consilieri  şi dl. Popuşoi au lansat în spaţiul public acuzaţia că eu nu am fost de acord să dăm 

sala de sport gratis. În procesul verbal se poate vedea altă treabă, se vede ce am spus.  

Dl. Angheluşi - cine este vinovat? 

Dl. Grădinaru - doi consilieri, al căror nume nu o să le dau acum, o voi face altădată. Dl. Popuşoi 

dacă era atât de interesat, de ce nu a venit la şedinţa respectivă. Trebuia să fie prezent şi să-şi susţină 

punctul de vedere. 

Dl. primar - noi nu discutăm aici această speţă. Este de sfârşit de an şi haideţi să discutăm ce 

avem pe ordinea de zi. Dumnealui a depus doar o cerere şi vom discuta când se v-a iniţia proiect de 

hotărâre, dacă se v-a face. Să terminăm anul în linişte. 

Dl. Grădinaru - nu este corect ce s-a lansat în spaţiul public. Se poate vedea din procesul verbal ce 

am spus. Nu m-am opus să dăm sala, ci doar să fie legal. 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se supune la vot procesul verbal în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 10 voturi. 

Se trece la punctul 3 al ordinii de zi. 

 

3. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 20.12.2023 

 

Nefiind discuții se supune la vot. 

Se supune la vot procesul verbal în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 10 voturi pentru. 

Se trece la punctul 4 al ordinii de zi. 

 

 4. Proiect de hotărâre privind modificarea cotizaţiei anuale comuna Leorda pentru anul 2023 către 

ADI ECOPROCES 

 

Dl. primar - prezintă proiectul. A fost înaintat la comisii. Ca urmare a AGA, s-a hotărât 

modificarea taxei pentru anul 2023. 

Dl. Angheluşi - poate o vor majora pentru la anul. 

Dl. secretar - eu sper că nu.  

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 10 voturi. 

Se trece la punctul 5 al ordinii de zi. 

 

5. Proiect de hotărâre privind aprobare taxă salubrizare pentru anul 2024 

 

Dl. primar - prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat la comisii. Aşa cum spunea şi dl. 

Angheluşi, se majorează foarte multe. Şi aici este acelaşi lucru. Din adresa de la ECOPROCES, putem 

vedea preţul pe care ar trebui să-l plătim la numărul de persoane abonate. 

Dl. secretar - calculul din adresă se referă la preţul pe care ar trebui să-l plătim pentru a se acoperi 

integral costul de salubrizare. Este primit astăzi. Maximalul aprobat de ECOPROCES se poate vedea în 

proiectul de hotărâre, de 12,6 lei persoane fizice. Eu am lăsat în proiectul de hotărâre maximul, 

deoarece nu ştiu ce se v-a hotărâ. Însă cred că ar trebui mers mai jos, deoarece este destul de mult. 

Dl. primar - prezintă cifrele legate de plata serviciului de salubritate. Noi avem contract pentru 

colectare gunoi menajer, însă se duce la rampă orice: beton, mobilă, cauciucuri. Sunt oameni întradevăr 

din comună care nu duc decât gunoiul menajer. Este greu, dar trebuie să înţelegem că şi noi trebuie să 
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plătim. Ştiţi foarte bine că am acoperit prin HCL diferenţa de preţ de la salubrizare.Se urmăreşte de 

către dl. viceprimar modul de colectare, merge cu maşina şi verifică ce se ridică şi cum. Nu se ridică 

decât din comună, dar totuşi este mult. 

Dl. Angheluşi - sunt nişte lucruri împovărătoare pentru populaţie. Ne scot ochii guvernanţii cu 

nişte majorări şi pe altă parte vin cu altele. Asta este politica. Vom vedea ce vom stabili, dar este mare 

întradevăr. Sunt familii cu 5-6 copii, şi când aplici preţul rezultă o sumă mare. Poate ar trebui să 

stabilim o limită, sau altceva. Nu s-a reuţit încasarea întregii sume preconizată de la populaţie. Aici 

avem o restanţă. Sunt mulţi cetăţeni care au reşedinţa la noi, dar nu plătesc deşi generează gunoi. Ar 

trebui pus cineva care să se ocupe să urmărească pe acei care duc ce nu trebuie la tomberoane. Eu 

personal. nu duc decât ce trebuie la tomberon. Restul duc pe grădină. Trebuie urmăriţi cei care duc 

gunoi şi nu plătesc. 

Dl. Grădinaru - legat de acest proiect, sunt sigur că dl. primar a fost informat, astăzi dimineaţă am 

avut o discuţie cu Ecoproces, unde sunt şi reprezentantul comunei. Am întrebat şi eu cum s-a stabilit 

acest preţ de 12,16? Şi mi mi s-a părut foarte mare. Este adevărat, aşa cum spunea şi dl. primar, trebuie 

suportat o parte din bugetul local, ceea ce am făcut în fiecare an. Dar varianta este alta: trebuie să ne 

gândim la cei care nu duc gunoi decât cel care trebuie. Vina este a noastră a tuturor. De ce? Camere de 

luat vederi la fiecare platformă şi identificat cel care duce ce nu trebuie. Şi atunci o să vedeţi că se 

schimbă. Nu trebuie să împovărăm cetăţenii corecţi, din cauza celor care duc cauciucuri şi toate 

prostiile. Eu înţeleg că este cantitatea mare şi doamna de la Ecoproces mi-a spus că este mare cantitatea 

de gunoi. Noi trebuie să căutăm soluţii. Este foarte mare taxa. Nu ştiu cine a stabilit-o. Sun sigur că nu 

vreţi să mai suportaţi din bugetul local diferenţa. Se dublează preţul! S epune mare ca să plătească cei 

corecţi şi pentru cei care nu sunt corecţi? 

Dl. primar - nu se dublează. Anul acesta s-a plătit 7,55 lei la persoane fizice şi 589 lei tona la 

noncasnici. Pentru 2024 a crescut maximalul la 760 tona. Ce facem? Mergem tot cu 7,5, unde am plătit 

750 milioane, la anul vom plăti dublu, dacă mergem cu 7,5. 

Dl. secretar - explică exact sumele şi cele prezentate de Ecoproces.  

Dl. Grădinaru - pe mine nu mă păcăliţi cu această hărtie. Cînd a avut doamna timp să calculeze? 

Dl. secretar - explică încă o date despre ce este vorba. Dl. Grădinaru nu a înţeles despre ce este 

vorba. Nu se doreşte să se meargă cu preţul indicat prin adresa respectivă şi nici pe maximul propus de 

către Ecoproces. Sumele au rolul de a prezenta o situaţie cât mai aproape de realitate. Nu este vorba să 

se meargă pe maximul stabilit de Ecoproces. Întreabă pe dl. Grădinaru dacă doreşte să discute acum du 

doamna de la Ecoproces. Calculul este foarte simplu de făcut, nu trebuie mult timp. Solicitarea făcută 

către Ecoproces nu are nici o legătură cu discuţia dlui Grădinaru cu cei de la Ecoproces. Invită pe dl. 

Grădinaru să o sune şi să se convingă. Iniţiatorul proiectului nu a solicitat să mergem pe maximal 

niciodată. 

Dl. Grădinaru - trebuie căutate soluţii, nu să majorăm. Să montăm camere de luat vederi la 

platformele de gunoi. 

Dna. Marin - am văzut într-o comună că nu mai sunt platforme şi fiecare are tomberon de gunoi. 

Dl. primar - am vrut şi noi, dar atunci ajungi la 14 lei de persoană. Însă trebuie investiţie mare şi 

ar ajunge mai scump decât acum. La municipiul Botoşani, un om dintr-un apartament de 50 mp., vreţi 

să întrebaţi cât plăteşte salubrizarea. 

Dl. secretar - revine la situaţia creată şi explică încă o dată despre ce este vorba. Propunerea 

Ecoproces este de 12,16. Eu am solicitat costul real prin adresa respectivă, dacă ar fi să ne raportăm la 

numărul de locuitori şi la cantitatea de gunoi generată. Am vrut să vedeţi diferenţa reală dintre preţuri. 

Consiliul local poate aproba la nivelul de 12,16 sau mai jos de acest preţ, restul să se suporte din buget.  

Dl. Grădinaru - trebuie montate camere de vederi şi să pedepsim pe cei care aduc ce nu trebuie la 

gunoi. 
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Dl. secretar - Consiliul local poate aproba  taxa între 7,5 cît a fost anul acesta, până la 12,16 cât se 

propune. Ca exemplu, se poate adopta o taxă majorată cu jumătate din diferenţa dintre 7,5 şi 12,16. 

Dacă nu o majorăm chiar deloc, la anul vom plăti dublu, să ştiţi. 

Dl. Grădinaru - noi trebuie să ne gândim la populaţie. 

Dl. primar - şi noi ne gândim la populaţie, să ştiţi. Şi la noi este an electoral, nu numai la 

dumneavoastră! 

Dl. Luca - s-a spus destul de clar de dl. primar, că trebuie să stabilească un preţ între cel de anul 

acesta şi maximalul propus de Ecoproces. 

Dl. primar- exact. Vom suporta şi la anul din bugetul local, nu am spus că nu, în nici un caz. 

Dl. secretar - nu eu stabilesc preţul taxei de salubrizare. Nu eu plătesc taxa aceasta. Vi se pare că 

eu doresc acest lucru? Vă înşelaţi. 

Dl. Angheluşi - propune ca taxa la persoane fizice şă fie de 9,5 lei de persoană. 

Dl. Grădinaru - trebuie să vedem cum să punem camere. 

Dl. primar - vom vedea ce se poate face. Dar să ştiţi că în nici o comună nu este mai curat ca la 

rampele de la Leorda. Am avut caz când noi am aflat cine a adus gunoi la noi, de la Suceava, ca până la 

urmă să fim certaţi de Garda de mediu că altă treabă nu am avut?  

Persoanele fizice plătesc tot la numărul de persoane, nu la tonă, să ştiţi. Nu au cu ce să 

cântărească la aceştia. 

Cu cât taxa va fi mai mică, cu atât diferenţa plătită de noi va fi mai mare. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot, cu modificarea propusă pentru preţul pentru persoanele 

fizice. Preţul la persoane juridice rămâne cel trecut în proiectul de hotărâre. 

 

Se aprobă cu un număr de 10 voturi. 

Se trece la punctul 6 al ordinii de zi. 

 

 6. Proiect de hotărâre privind aprobarea ajustării preţului contractului de execuţie lucrări 

pentru obiectivul de investiţii "Demolare sediu primărie, construire sediu primărie, sistematizare 

verticală, utilităţi şi firmă luminoasă în comuna Leorda, Judeţul Botoşani"  

 

 Dl. primar - prezintă proiectul de hotărâre. Se solicită ajustarea datorită majorării salariului minim de 

economie şi a preţului la materiale. Trebuie şi constructorul să îşi reactualizeze preţul. 

 Dl. Angheluşi - se vede că este trdcută valoarea iniţială şi cea solicitată. Este legal. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 10 voturi. 

Se trece la punctul 7 al ordinii de zi. 

 

 7. Proiect de hotărâre privind aprobare taxe şi impozite locale 2024 

 

 Dl. primar - prezintă despre ce este vorba. A fost la comisii. Taxele se menţin la nivelul de anul 

acesta, doar indexate cu rata inflaţiei. Aici nu avem cum să nu o facem, referitor la rata inflaţiei. Aşa 

prevede legea, că trebuiesc indexate. 

 Dl. secretar - explică faptul că în proiectul de hotărâre sunt trecute taxele fără rata inflaţiei. 

Actualizarea cu rata inflaţiei a fost aprobată anterior.  

 Dl. Angheluşi - este corect ceea ce a propus dl. primar. Este destul de greu pentru toată lumea. 

 

 Nemaifiind discuții se supune la vot. 

 Se aprobă cu un număr de 10 voturi. 
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 Se trece la punctul 8 al ordinii de zi. 

 

  8. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie preliminat TRIM IV 2023 

 Dl. primar - prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat spre analiză. 

 Dl. Grădinaru - este în regulă, nu mai au rost discuţii. 

 Nemaifiind discuții se supune la vot. 

 Se aprobă cu un număr de 10 voturi. 

 Se trece la punctul 9 al ordinii de zi. 

 

  9. Diverse  

 Dl. secretar - este o cerere de renunţare la contractul de închiriere păşune, de la Cooperativa 

Libertatea, deoarece nu mai au animale. 

  Dl. primar - o să mai vină şi dl. Olan în ianuarie. Nu vom rămâne cu păşunea neînchiriată. După 

ce ce va centraliza, vom proceda la închiriere. Sunt sigur că vor fi doritori. 

  Dl. secretar - comunică faptul că dl. Ferlai nu mai este consilier local. Urmează validarea 

următorului supleant. 

 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                            SECRETAR GENERAL AL COMUNEI,  

HAMBURDĂ MIHAI                    LUNGU CORNEL 


